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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Készül-e a kormány bármilyen intézkedésre 
turisztikai értékeink megóvása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napi.hu portálon megjelent „Magyarország nem keménykedik a turistákkal, pedig lehet,  hogy
nem ártana„  című  cikk  szerint  „miközben  Európa-szerte  korlátozásokat  vezetnek  be  a  turisták
zajszennyezése, anyagi vagy egyéb károkozásai miatt, Magyarországon egyelőre nincsenek ilyen
intézkedések.  Pedig a  napi.hu-nak nyilatkozó szakértő  szerint  nem ártana kicsit  odalépni,  főleg
abban az esetekben, mikor nemzeti érték vagy a lakosok nyugalma sérül.”:

„Egyre több turisztikai korlátozást vezetnek be nemzetközi szinten az elmúlt időszakban az egyes
országok és városok vezetői.  Ez annak fényében nem is  csoda, hogy a károkozások száma nem
csökkent  varázsütésre,  ahogy  az  értékük  sem.  Egy  német  turistacsoport  például  egy  150  éves
szobrot döntött le egy észak-olaszországi villában.

Hasonló történetek persze Magyarországon is bőven akadnak – hívja fel a figyelmet a turisztikai
szakértő.

A közterületet ért rongálások és anyagi károk már önmagukban is különösen bosszantóak, de sajnos
előfordul,  hogy  a  javítást  követően  már  másnap  újra  tönkreteszik  ezeket.  Gyakran  történik  ez
például a Margit hídon elhelyezett Szent Korona szobrok keresztjeivel, amelyeket az elmúlt években
már  számos  alkalommal  megrongáltak –  nyilatkozta  a  Napi.hu-nak  Rippert  Bálint,  a  PwC
könyvvizsgáló és gazdasági tanácsadó vállalat turisztikai magyarországi szakértője.

(…)

Ez  elsősorban  nem „keménykedés”  kérdése,  hiszen  az  ország,  város  vagy  akár  csak  pár  utca
hosszútávú fenntarthatóságának és értékének megőrzése a tét.  Ha egy desztinációban a renitens
turisták  ellehetetlenítik  a  helyiek  életét,  akadályozzák  a  többi  turista  szórakozását  vagy



kikapcsolódását,  ha az atrocitások híre elterjed és a desztináció ezáltal  kevésbé lesz kedvelt  és
vonzó,  ha  nemzeti  jelképeket  rongálnak  meg,  akkor  igenis  be  kell  avatkozni  szigorúbb
szabályozással,  de  akár  bírság  bevezetésével  is.  A  kérdés  tehát  nem  az,  hogy  Magyarország
megengedheti-e a szigorítást,  hanem hogy milyen konkrét beavatkozásokat tesz, mekkora lesz a
korlátozások mértéke, és azokat miként vezetik majd be – mondta Rippert Bálint.”

 

Kérdezem Önt:

Készül-e a kormány bármilyen intézkedésre turisztikai értékeink megóvása érdekében?

 

 

Budapest, 2023. augusztus 25.
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